



# Madam Hong Café 康姨咖啡室 回歸! BACK!

**位**於香港海防博物館的「康姨咖啡室」已經強勢回歸! 「康姨咖啡室」聘用殘疾僱員, 以簡約、優閒及慢活為主題, 與背山面海、風景優美的香港海防博物館結合, 在一個令人心曠神怡的共融環境, 享受精緻的輕食, 絕對是各位不容錯過的打卡新熱點!

本會社企 – 康融服務有限公司(康融)自 2013 年在香港海防博物館營運「康姨咖啡室」以來, 造就了殘疾人士就業機會及推廣社會共融, 為社會創造雙贏, 惟博物館於 2018 年進行翻新工程, 因此「康姨咖啡室」需要暫停營運, 一眾支持者都感歎非常可惜。幸而, 2022 年康融再度獲社會福利署的「創業展才能」計劃撥款, 「康姨咖啡室」重置於香港海防博物館 8 樓堡壘上層展覽廳, 並已於 2022 年 11 月 24 日以全新面貌開業。「康姨咖啡室」共有 62 個座位, 由專業廚師以及一群殘疾僱員所組成的團隊營運。在享受色香味美食物的同時, 支持殘疾人士就業, 別具意義!

Madam Hong Café @ Hong Kong Museum of Coastal Defence is BACK! Madam Hong Café employs persons with disabilities, with the theme of simplicity, leisure and downshifting, combined with the beautiful scenery of Hong Kong Museum of Coastal Defence, where you can enjoy exquisite light meal in a refreshing and inclusive environment. It is definitely a new hotspot that you should not miss!

Our social enterprise - Hong Yung Services Limited (Hong Yung) operated Madam Hong Café at the Hong Kong Museum of Coastal Defence since 2013, offered employment opportunity for persons with disabilities and promoted social inclusion, creating a win-win situation for the community. However, the museum was closed for major renovation in 2018, and all of the supporters lamented that it was a pity for the suspension of Madam Hong Café. Fortunately, Hong Yung was again funded by "Enhancing Employment of People with Disabilities through Small Enterprise Project" of Social Welfare Department for relocating the new Madam Hong Café at the Upper Gallery, 8/F of the Hong Kong Museum of Coastal Defence in 2022. The Café is now reopened to the public with new outlook on 24 November 2022. Madam Hong Café has a total of 62 seats and is operated by professional chef and a group of staff with disabilities. It is very meaningful to support the employment of the persons with disabilities while enjoying the delicious food!

## 極力推介

### 「菠蘿包®」

真正有菠蘿的菠蘿包! 以脆皮菠蘿包包著冰凍忌廉餡及原片菠蘿, 夏日透心涼之選!

### 「煙鴨胸沙律」

以煙薰香的鴨胸肉配搭新鮮沙律菜, 清爽不油膩, 健康營養。



## Recommendations

“Double Pineapple with Cream” Pineapple buns with real pineapple! Crispy pineapple bun filled with frozen cream and sliced pineapple, super refreshing choice for summer!

### “Smoked Duck Breast Salad”

Smoky duck breast with fresh salad vegetables, refreshing and not greasy, healthy and nutritious.

## 康姨咖啡室

**地址** | 香港筲箕灣東喜道 175 號海防博物館 8 樓堡壘上層展覽廳

**電話** | 2398 1038

**營業時間** | 三月至九月: 週一至週三, 週五至週日: 上午 10 時至下午 6 時  
十月至二月: 週一至週三, 週五至週日: 上午 10 時至下午 5 時  
逢星期四休館

## Madam Hong Café

**Address** | Upper Gallery, 8/F, Hong Kong Museum of Coastal Defence, 175 Tung Hei Road, Shau Kei Wan, Hong Kong

**Tel** | 2398 1038

**Opening hour** | March to September :  
Monday to Wednesday, Friday to Sunday : 10 am - 6 pm  
October to February :  
Monday to Wednesday, Friday to Sunday : 10 am - 5 pm  
Closed on Thursdays

## 扶康通訊

督印人

署任總幹事胡志活博士

編輯小組

傳訊及資源發展部經理黎詠儀女士、  
傳訊及資源發展部主任陸芷瑩小姐及王詩穎小姐

出版日期

2023 年 7 月

印刷數量

1,400

Publisher

Dr. WOO Chi Wood, Acting Chief Executive Officer

Editorial team

Ms. LAI Christy, Communications and Resources Development Manager, Ms. LUK Kamy and Ms. WONG Rachel, Communications and Resources Development Officer

Publication Date

July 2023

No. of publication

1,400 pcs